
The emotions of the Father, 1 of 3 

Emoțiile Tatălui, 1 din 3 

Bună ziua tuturor, 

Aceasta este urmarea învățăturii din cele 2 părți despre cum trinitatea 

omului reflectă trinitatea lui Dumnezeu, că noi suntem 3 în 1, așa cum 

Dumnezeu este 3 în 1.  

 

Cateva date din trrect 

Eram lider într-o biserică care la acea vreme avea, conform ziarului local, 

aproximativ 13.000 de persoane. Eram directorul școlii biblice, la care au 

urmat cursuri aproximativ 700 de persoane în decursul unui an, așa că 

mulți studenți m-au vizitat pentru a-mi vorbi despre luptele lor.  

La acea vreme, în lumea bisericii carismatice, fluturașii de steaguri și 

dansatorii erau la modă. Aceștia erau oameni care, în timpul închinării, 

inundau culoarele și în fața platformei și dansau. Unii păreau să danseze 

cu parteneri invizibili, alții fluturau steaguri în timpul "închinării". 

 

De ce am început să-l întreb pe Tatăl și în ce s-a transformat acest 

lucru 

Unele dintre stegarii și dansatorii erau femei care erau eleve la școală. 

Câteva dintre ele veniseră la biroul meu cu probleme personale foarte 

serioase, căutând sfaturi. Aproape fiecare dintre ele era necăsătorită sau 

într-o căsnicie cu jug inegal, trecuseră sau treceau prin traume de un 

anumit fel și multe dintre ele se aflau în dificultăți financiare serioase. Erau 

stresați. 

 



Nu toți erau așa, unii dansatori și stegarii erau doar artiști și își exprimau 

dragostea pentru Domnul prin dans și fluturarea steagului - nu este nimic 

rău în asta, deloc. Dar ei erau minoritari.  

Mai mulți dansatori mi-au spus în privat că își imaginau că dansează cu 

Isus, iar unii mi-au mărturisit că nu știau dacă era El sau imaginația lor. 

Știam că oamenii dansau îndemnați de Duhul Sfânt. Și știam, de 

asemenea, că oamenii dansau îndemnați de carnea lor. Cum să faci 

diferența? 

La fel ca și "râsul sfânt", cândva popular. Am văzut râsul adevărat care 

curgea din spiritul cuiva atunci când fusese atins sau slujit de Domnul. Și 

apoi am văzut carnea, isteria în masă, vânzarea sugestivă, cum vreți să-i 

spuneți - am văzut mult mai multă carne decât râsul din Duh și în duh. 

 

Așa că l-am întrebat pe Tatăl despre asta 

El a spus: "Îmi manifest emoțiile prin manifestările (darurile) Duhului Sfânt. 

Acești oameni sunt cruzi din punct de vedere emoțional, cu emoțiile la 

suprafață din cauza tulburărilor din viața lor trecută sau prezentă, așa că 

sunt printre primii care simt emoțiile mele, unde mă mișc într-o slujbă." 

Asta avea sens. Emoțiile lor erau crude, așa că exista o legătură cu spiritul 

lor și cu Duhul Sfânt. Mintea/emoțiile lor la mintea/emoțiile Lui. Am fost 

intrigat de legătura dintre emoțiile umane și Duhul Sfânt, dar am lăsat-o 

deoparte pentru moment. (Am văzut multe biserici care înlocuiesc emoția 

cu ungerea, crezând că sunt același lucru. Nu sunt). 

M-am întors la afirmația Sa că El Își exprimă emoțiile prin manifestarea 

Duhului. "Poți să-mi dai capitolul și versetul despre asta, Părinte?". 

Răspunsul Său a fost imediat: "Studiați compasiunea în evanghelii. De 

fiecare dată când vedeți compasiune la Domnul, aceasta este urmată de o 

manifestare a Duhului." 



Matei 9, 35-38; 10, 1: Isus, căruia i s-a făcut milă de mulțime, asa ca i-a 

uns pe ucenici ca să meargă să vindece și să scoată demoni. Darurile de 

slujire se manifestă. 

Matei 14: 14; Isus mișcat de compasiune față de mulțimi, le-a vindecat 

bolnavii. Vindecare. 

Matei 15: 32-39: Isus a avut milă de cei 4.000 de oameni (fără a număra 

femeile și copiii) și a înmulțit pâinile și peștii. Darul minunilor.  

Matei 20: 29-34: Isus a avut milă de 2 orbi și i-a vindecat. Darul vindecării. 

 

Marcu 1, 41: Isus a avut milă de un lepros și l-a vindecat. Darul vindecării.  

Marcu 5: 1-20; Isus a izgonit Legiunea și omul a vrut să-L urmeze pe Isus. 

Fiind păgân, acest lucru nu putea fi permis la vremea respectivă, iar 

Domnul i-a spus să se ducă acasă și să spună tuturor cum Domnul a avut 

milă de el și l-a eliberat. Manifestarea vindecării sau a darurilor de 

vindecare sau a minunilor/eliberării. 

Marcu 6: 33-35; Isus a avut milă de mulțime, așa că i-a învățat. Darul de 

învățătură manifestat.  

Marcu 6: 35-44; Isus mișcat cu compasiune pentru aceiași oameni, ca să 

hrănească acesti 5.000 de oameni (fără a număra femeile și copiii). Darul 

minunilor. 

 

Luca 7: 13-15; Isus mișcat cu compasiune față de o văduvă care își 

îngropa singurul fiu, l-a înviat din morți. Darul minunilor, sau unii ar putea 

spune "credință" sau "credință specială" pentru acea situație. 

 

Inexperiența în aceste lucruri ale Duhului... 

...poate face ca o persoană să fie mișcată de propria compasiune, crezând 

că este compasiunea Tatălui. Din cauza acestei erori, unii și-au dat banii 

de mâncare sau de chirie pentru o nevoie văzută la televizor, iar apoi se 

întreabă de ce Dumnezeu nu le oferă acei bani înapoi.  

 



Răspunsul este că compasiunea lor este de ordin sufletesc, emoțional. 

Compasiunea Tatălui este simțită, percepută, în spiritul nostru și se revarsă 

cu o oarecare forță spre ceilalți, trecând prin propriile noastre emoții care 

rămân detașate, aproape ca una care observă în lateral. Tu doar simți (în 

sufletul/mintea ta) această compasiune în spirit și ești mișcat să acționezi. 

Compasiunea lui Dumnezeu nu face ca necazurile altcuiva să devină ale 

tale, ci permite o anumită detașare, astfel încât să poți păstra ordinea 

priorităților. Problemele altcuiva sunt pentru ca El să și le asume, nu ale 

noastre. 

 

Începeți cu asta 

Cu ani în urmă am fost pastorul unei biserici mici. Nu am fost niciodată unul 

care să predea ceva pur și simplu. Întotdeauna și până în ziua de azi îl 

întrebam pe Tatăl ce vrea să împărtășesc. Îl întreb, apoi aștept până când 

El îmi spune direct sau pune accent pe un subiect prin Duhul Sfânt. Asta a 

început cu mine cu zeci de ani în urmă.  

La acea vreme, între 1989 și 1992, am observat că voința Tatălui pentru 

orice serviciu bisericesc se concentra pe unul dintre cele 3 domenii: 

Cuvântul, închinarea sau slujirea. Puteam să simt asta în spiritul meu când 

mă gândeam la aceste 3 elemente ale fiecărui serviciu. Simțeam o 

senzație de "mai multă greutate" pe o parte mai mult decât pe celelalte. Era 

un sentiment mai profund al prezenței Sale care sublinia o parte mai mult 

decât celelalte. Neștiind cum să formulez cel mai bine acest lucru, am 

început să-l întreb pe Tatăl în timp ce mă pregăteam pentru fiecare slujbă: 

"Pentru ce ai chef; Cuvânt, închinare sau slujire? 

Am învățat să renunț la programul de slujbă pentru a urmări unde era 

ungerea - cuvânt, închinare, rugăciune. Dacă nu aveam un mesaj și 

"starea de spirit" era de închinare, anunțam adunarea la început, primeam 

ofranda la început pentru a nu exista întreruperi și pur și simplu ne 

închinam. Alteori aveam un mesaj precis, așa că ceream echipei de 

închinare să scurteze mesajul, sau îl omiteam cu totul, dar făceam o 

cântare de deschidere pentru a-i aduna pe toți. Alteori, Tatăl dorea slujire, 



așa că închinarea era scurtă, dar profundă, iar apoi ceream congregației să 

se roage unii pentru alții. Oamenii veneau la mine spunând: "Iubesc 

această biserică, nu știu niciodată ce se va întâmpla, dar este întotdeauna 

unsă". 

 

La câteva zile de la acea conversație cu Tatal 

am avut o vizită de la Domnul. El a mers direct la I Corinteni 12: 4-7, chiar 

despre acest subiect, pentru a continua ceea ce mă învățase Tatăl. Îl vom 

relua acolo săptămâna viitoare.  

Dar luați în considerare aceste lucruri: Tatăl Își exprimă emoțiile prin 

darurile Duhului. În timp ce te pregătești să mergi la biserica ta, sau să 

începi studiul biblic, sau să participi sau să conduci biserica ta de casă, 

întreabă-te mai întâi: Tată, ce dispoziție ai? Unde va fi prezența ta? 

Acolo unde vrea să meargă El, unde va fi ungerea, s-ar putea să nu fie pe 

ceea ce ai planificat tu. Vei simți mai multă "greutate" pe o zonă sau alta. 

Urmăriți acest lucru. Schimbați "programul" în jurul valorii de pentru a da 

acelui domeniu care îl interesează pe Tatăl, accentul.  

Fă un pas de credință; Aruncă-ți planurile pentru a putea face ceea ce vezi 

că face Tatăl. El va curge direct de la Tatăl, prin Duhul Sfânt, către voi, 

trupul lui Hristos. Și va fi uimitor.   

 

Până săptămâna viitoare, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 
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Emoțiile Tatălui, 2 din 3 
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Bună ziua tuturor, 

Am încheiat săptămâna trecută împărtășind la câteva zile după ce Tatăl m-

a învățat cum își manifestă El emoțiile prin manifestarea (darurile) Duhului, 

am primit o vizită de la Domnul. 

El a început de unde a terminat Tatăl, vorbindu-mi despre 1 Corinteni 12: 

4-7. Dar, înainte de a vă împărtăși ce a spus El, trebuie să știți mai întâi ce 

știam eu înainte ca El să mă învețe, așa că vă împărtășesc mai întâi acest 

lucru:  

"Acum există varietăți distincte de daruri spirituale, dar este vorba de 

același Duh.  

Și există varietăți distincte de slujire, dar este același Domn. 

Și există moduri distincte de a lucra, dar este același Dumnezeu la lucru.  

Fiecăruia îi este dată o manifestare a Duhului pentru binele comun." 

 

Iată ce știam despre acest pasaj înainte ca Domnul să înceapă să mă 

învețe 

Ceea ce știam este că în v4, cuvântul "dar" este "charis", deci Domnul 

vorbește despre darurile carismatice. Acestea includ darurile profeției, 

limbilor, interpretării limbilor (daruri de revelație). Vindecări, minuni, 

credință specială (daruri de putere). Și daruri de revelație: Cuvinte de 

înțelepciune (despre viitor), cunoaștere (cunoaștere despre prezent sau 

trecut) și discernământ al duhurilor (perceperea lucrurilor lui Dumnezeu sau 

ale diavolului).  

Despre acestea se vorbește în v4. În versetul 5 se spune:  

"Și există varietăți distincte de slujire, dar același Domn".  



Cuvântul "slujire" este "diakonia", care era folosit în acea vreme pentru a 

descrie "a servi la o masă". Este tradus în formele sale ca slujire, slujire, 

slujire, ministru, slujire, slujire. Cele '5 daruri' sunt incluse în aceste daruri 

(apostol, profet, pastor, învățător, evanghelist), dar nu sunt totalul. 

De asemenea, Pavel enumeră lucruri precum ajutoarele (a asista, a da 

ajutor) și guvernele (literal, "a conduce o corabie", adică a ajuta la ghidarea 

oamenilor (spre siguranță)) ca "daruri de slujire". 

Atât darurile carismatice, cât și darurile de slujire sunt pur și simplu, spune 

Pavel, același Duh și același Domn care face ceea ce este în beneficiul 

tuturor. El continuă în v6: 

"Și există moduri distincte de a lucra, dar în toate aceste lucruri este 

același Dumnezeu la lucru". 

Cuvântul "lucru" este "energema", adică energie. Există moduri distincte de 

energie (motivație), dar în toate aceste lucruri lucrează același Dumnezeu. 

Ceea ce vă motivează în Dumnezeu, este de la Duhul Sfânt. Te-ai născut 

cu această motivație.  

Acestea se numesc "daruri motivaționale" sau "daruri energetice". Noi 

trebuie să fim mișcați și motivați de modul în care am fost creați. Pavel le 

menționează pe unele în Romani 12: 1-8, unde începe prin a spune că 

fiecăruia îi este dată măsura credinței și că nu poate vorbi decât prin harul 

care i-a fost dat. El ne îndeamnă să nu ne ridicăm în mândrie, pentru că 

suntem așa cum am fost creați.  

Acest lucru pregătește terenul pentru această idee, că fiecare dintre noi are 

o măsură a credinței direct legată de darurile cu care a fost creat. El 

enumeră câteva începând cu v6: 

"Unii sunt (motivați de) profeție". Nu este vorba de darul carismatic al 

profeției, ci de o măsură a credinței, o energie caracteristică oamenilor 

profetici. Acești oameni sunt direcți, la obiect, iubesc neprihănirea și urăsc 

păcatul, sunt buni judecători ai oamenilor și pot simți când cineva este în 

păcat. Ei s-au născut așa. Este o parte din ceea ce îi energizează, îi 

motivează.  



Pavel le spune să facă "după proporția (măsura, întinderea, sfera) credinței 

voastre", adică să nu depășească. O persoană motivată de profeție vrea să 

corecteze orice greșeală pe care o vede, chiar dacă nu este treaba ei să 

facă acest lucru. În numele corectării unei persoane, ele tind să 

depășească măsura și pot răni oamenii prin forțarea unei probleme pe care 

văd că trebuie corectată. Pavel a spus să te limitezi doar la ceea ce ține de 

credință, de relații și, bineînțeles, de dragoste și corectitudine. 

Pavel continuă să scrie același lucru "proporțional cu credința voastră" în 

v7-8, "slujind, învățând și îndemnând".  

Un slujitor tinde să slujească până la epuizare, punându-și familia pe locul 

2, în urma bisericii sau a altora. Ei își vor da banii de la băcănie pentru o 

cauză pentru că nu pot avea suficientă răbdare ca lanțul de comandă să 

răspundă la nevoie. Ei nu vor să aibă un microfon, preferă să satisfacă 

nevoile fizice din spatele scenei - curățenie, aranjarea scaunelor, ajutarea 

cuiva să ajungă la o programare la medic, făcând lucruri amabile pe care 

nu le vede nimeni în afară de Dumnezeu. Dar nu încercați să slujiți tuturor, 

păstrați prioritățile în ordine. Nu vă neglijați pe voi înșivă și familia pentru a 

satisface nevoile altora.  

Profesorii, cărora le place să cerceteze și iubesc faptele și cifrele, și 

îndemnatorii, care vor să-și spună povestea, vor să spună totul pe 

nerăsuflate fără să țină cont că poate nu toată lumea vrea să audă micul 

detaliu pe care cineva care este un profesor înnăscut îl găsește fascinant. 

Sau poate că nu vor să audă toate detaliile despre ce a făcut Dumnezeu 

pentru tine în această săptămână pe parcursul a 20 de minute - poate că 

un rezumat de 1 minut ar fi mai bun. Limitați la proporțional cu credința 

dumneavoastră, după cum aveți ocazia.  

Un învățător nu înseamnă unul dintre cei 5, ci cineva care dorește în mod 

natural să împărtășească altora. Fie că este vorba de a arăta unei tinere 

mame cum să-și îngrijească copilul, fie că este vorba de un bărbat care 

vrea să-și învețe fiul cum să demonteze un motor. Aceștia sunt motivați în 

mod natural să împărtășească viața lor altora. 



Pavel continuă apoi în v7-8 să împărtășească și apoi să limiteze "dăruirea", 

"guvernarea (organizarea)" și mila". El le spune celor care iubesc să dea, 

să o facă cu simplitate. Cu alte cuvinte, nu pentru a fi văzuți de alții, nu cu 

obligații, doar să fie simpli, deoarece tendința este spre mândrie și spre a fi 

remarcați. 

Celor 'conducători' le spune cu 'sârguință', adică un organizator are 

tendința de a se ocupa de mai multe lucruri decât poate face bine. Ei știu în 

mod natural cum ar trebui să fie organizat un birou, cine trebuie să fie unde 

pe ce proiect, de exemplu. Pavel spune să permiți ca această motivație să 

curgă, dar numai până la punctul în care poți menține sârguința. Nu vă 

ocupați de mai mult decât puteți face bine.  

Despre "milă", el spune cu veselie. De ce? Pentru că o persoană mișcată 

de milă tinde să preia problemele persoanei față de care își manifestă mila. 

Pavel spune să păstrezi o distanță emoțională, să le arăți mila lui 

Dumnezeu, dar nu în măsura în care nu ești vesel făcând acest lucru - 

dacă începi să simți că te implici emoțional în persoana căreia îi arăți milă 

și îți pierzi veselia obiectivă, dă-te înapoi, limitează-te.  

Pavel a spus în I Corinteni 12:6, atunci când enumeră aceste daruri 

motivaționale sau de energie, toate aceste lucruri - darurile carismatice, de 

slujire și de energie, sunt doar Dumnezeu care lucrează în fiecare. El 

încheie cu o reformulare în v7: "Fiecăruia îi este dată manifestarea Duhului 

pentru binele comun al fiecăruia". 

Acum înțelegeți ceea ce am înțeles eu înainte ca El să vorbească; vom 

continua săptămâna viitoare.  

Ideea pe care o vedeam și pe care am înțeles-o este că darul de pastor 

este egal cu cel care arată milă, care este egal cu cineva care poate 

profeți. Nu există superstaruri în Hristos, toți sunt doar o manifestare a 

Duhului, așa că nu primim niciun merit.  

Este un păcat uriaș faptul că unii pastori cred că alții trebuie să le 

slujească. Sau că "apostolii" cred că ei trebuie să își stăpânească 

chemarea asupra altora pentru a-i face să le slujească. Persoana chemată 



să organizeze este egală cu apostolul, doar că are funcții diferite. Mântuiți 

prin același sânge, cum îndrăznim să ne înălțăm unul peste altul. Onorăm 

funcția, dar cu conștientizarea faptului că este același Duh, același Domn, 

același Tată Dumnezeu care se revarsă prin noi către lumea noastră.  

 

Până săptămâna viitoare, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 
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Emoțiile Părintelui 3 din 3,  

Bună ziua tuturor, 

În timpul vizitei, Domnul m-a învățat din I Corinteni 12: 4-7. Săptămâna 

trecută am împărtășit cunoștințele fundamentale pe care le aveam înainte 

de acea vizită. Punctele cheie sunt că toate manifestările Duhului Sfânt, 

darurile carismatice, de slujire și motivaționale, sunt doar o manifestare a 

Duhului Sfânt dată pentru a aduce beneficii tuturor.  

Aceasta trebuie să fie cu adevărat, cu adevărat, o revelație pe care o are 

fiecare persoană. Că toți suntem egali în Hristos, toți suntem mântuiți prin 

același sânge, doar că avem funcții diferite. Dacă ai asta, nu vei pune pe 

nimeni pe un piedestal dincolo de funcția pe care o are în Hristos - 

respectă asta da - dar nu te gândești la ei mai presus de faptul că toți 

suntem salvați prin același sânge al lui Isus. Fii sigur de cine ești, dar nu 

arogant, pentru că toți suntem egali în El. 

 

Ce a spus Domnul 

http://www.cwowi.org/
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"Trebuie să nu vă mai gândiți la ele ca la niște daruri, ci ca la manifestări 

ale Duhului. Trebuie să încetați să vă mai gândiți la ele ca fiind între cei 

patru pereți ai unei biserici, într-o slujbă, și să realizați că Eu sunt în fiecare 

persoană și că toate lucrurile au fost făcute de Mine și pentru Mine." 

"Lumea etichetează darurile în mod diferit, dar sunt tot Eu care mă mișc în 

oamenii Mei." I-am cerut un exemplu, iar El mi-a răspuns: "Gândiți-vă la 

apostolul Pavel. El mergea într-un oraș pentru a face ucenici și era parte 

învățător, parte evanghelist, parte pastor, parte profet, slujind tuturor. Dar 

în Corint a lucrat pentru o vreme ca fabricant de corturi. Studiați un 

fabricant de corturi din primul secol și veți descoperi că trebuia să se ocupe 

de înființarea afacerii, de strângerea materialelor, de producție, de 

marketing și de vânzări. Ceea ce lumea numește (uneori) antreprenor, este 

în biserică, un apostol. Același dar din el ca apostol, i-a permis să fie 

antreprenor."  

Apoi am vorbit despre propria mea viață și El m-a condus prin diferite locuri 

de muncă pe care le-am avut, cum darurile din mine care erau folosite în 

slujire mi-au permis, de asemenea, să lucrez în diferite companii și locuri 

de muncă. Și mi-a indicat slujbe pe care le avusesem și care nu erau în 

darul meu, ceea ce explica de ce nu-mi plăceau sau nu eram bun la ele. 

Voi împărtăși două:  

Am fost ministrul campusului pentru un minister de la Universitatea 

Colorado din Boulder, Colorado. Țineam slujbe și studii biblice în campus. 

Am găzduit concerte precum The 2nd Chapter of Acts, Barry McGuire etc. 

Perioada 1982-83 pentru cei care știți cine sunt acești oameni, lol. Am 

găzduit profesori în devenire, precum Andrew Wommack, și așa mai 

departe.  

Ceea ce am crezut că mi-a lipsit a fost un efort de evanghelizare. Mă 

simțeam presat că un ministru de campus ar trebui să fie un evanghelist. 

Așa că am montat un difuzor și un microfon într-o zonă în aer liber unde 

studenții se adunau pentru prânz, am deschis microfonul gata să le 

vorbesc despre Isus - și nu m-am putut gândi la nimic. Mintea mea era 

goală. Nu mă puteam gândi la niciun lucru. Mi-a fost atât de rușine încât 



mi-am făcut bagajele și am plecat în 3 minute. Eram plin de vinovăție, 

condamnare, confuzie.  

Duminica următoare, un pastor în vizită a avut un cuvânt pentru mine. El a 

profețit spunând: "Te-am chemat la poporul Meu și vei învăța pe mulți. Nu 

ești chemat în lume, ci pentru a zidi poporul Meu. Din când în când, unii vor 

veni la mine prin intermediul slujbei tale, dar nu acesta este obiectivul tău. 

Tu ești chemat la poporul meu, odihnește-te în acest lucru, fiul meu". Uf, 

am fost împăcat și de atunci am fost. 

Legat direct este că nu sunt un vânzător.  

După ce am venit în Tulsa în 1992, înainte de a fi angajat de biserică, mi-

am luat licența de asigurări și m-am alăturat unei companii care vindea 

alternative de asigurare și alte produse financiare angajaților 

guvernamentali. Puteam cu adevărat să facem mai bine pentru ei decât 

programul lor guvernamental de pensionare. Puteam să le explic bine, să 

le predau bine, dar nu puteam să-i conving pe oameni să semneze pe linia 

punctată.  

Ambele aspecte sunt legate - ambele implică vânzări. Unul se numește 

evanghelist, celălalt vânzări de asigurări. Același dar, sau mai degrabă 

lipsa aceluiași dar.  

În schimb, pot să învăț o persoană Cuvântul, pot să o învăț cum să facă 

pizza. Îi pot învăța cum să demonteze o toaletă sau cum să instaleze 

instalații sanitare sau cum să monteze o casă. Este același dar de 

învățătură, doar că funcția este diferită.  

Pe măsură ce eu și Domnul am trecut în revistă slujbele mele (Barb spune 

că am avut 39 de slujbe în perioada 1980-1994, în timp ce eram și în 

slujire, doar pentru a ne pune un acoperiș deasupra capului, uneori având 

două slujbe. Am văzut că darurile din mine erau aceleași, doar că 

funcționau în moduri diferite în cadrul diferitelor slujbe. Dar aceleași daruri. 

Nu a contat ce a creat omul pentru un titlu de slujbă, Hristos în mine nu s-a 

schimbat niciodată, El era aceleași daruri pe care le-a creat în mine. 

 



Deodată, totul a căpătat sens, am fost "de-închisă" în acel moment, 

sau cel puțin la începutul lui. 

Mi-am amintit de bărbați frustrați care lucrau ca manageri în locuri de 

muncă, în timp ce credeau că sunt chemați să fie pastori, și Îl pierdeau pe 

Dumnezeu sau, mai rău, Îl dezamăgeau. Se înșelau.  

Ceea ce am realizat este că ei erau pastori, "turma" lor fiind oamenii cu 

care lucrau, care veneau la ei cu problemele și problemele lor. Aceștia erau 

bărbați și femei care erau pastori, care îi iubeau pe oamenii cu care lucrau, 

erau o prezență extraordinară pentru Domnul în acel loc de muncă, 

indiferent dacă L-au împărtășit vreodată pe Isus sau nu. Își iubeau slujba 

nu pentru slujbă, ci pentru oamenii pe care îi ajutau și de care se îngrijeau 

la locul de muncă. Erau pastori pentru că Hristos în ei le dăduse acest dar, 

dar omul a pus o etichetă pe slujba lor și ei au crezut mai degrabă eticheta 

decât pe Hristos în ei.  

Mi-am amintit de bărbați cărora le plăcea să facă "treburi ciudate" ajutând 

oamenii, crezând că nu erau în slujire. Adesea ajutau și la biserică, 

reparând lucruri în clădire. Un bărbat nu credea că este în slujire și, dacă 

aș fi știut atunci ceea ce am știut în această vizită, i-aș fi spus mai direct că 

este în slujire pentru că Îl poartă pe Hristos în el oriunde merge. Același dar 

al lui Hristos din el care l-a motivat să repare lucruri în clădirea bisericii, l-a 

motivat și să repare lucruri pentru casele oamenilor - membri ai bisericii, 

vecini, oricine. 

 

Am început să văd că pentru noi toate lucrurile sunt sacre,  

Nu există nimic care să fie secular, pentru că îl avem pe Hristos în noi. Am 

încetat să mă mai intereseze titlurile și am reușit să văd în descrierile 

posturilor doar niște etichete pentru darurile lui Dumnezeu din fiecare 

persoană.  

Omul de serviciu care își iubește slujba de la școală, fiind în preajma 

copiilor, împărtășindu-le gânduri și înțelepciune, așa cum putea. În slujire. 



 

În vizită, Domnul a menționat Psalmul 68:18  

Este completarea gândului lui Pavel din Efeseni 4:8: "De aceea, așa cum 

spune (Psalmistul): "Când S-a înălțat la ceruri, a dat daruri oamenilor, 

pentru ca Dumnezeu să trăiască printre cei răzvrătiți". - ultimul rând fiind 

completarea referinței lui Pavel din 4:8.  

 

Am văzut că fiecare dintre noi Îl avem pe Hristos în noi. Egali, dar cu funcții 

diferite. Indiferent de eticheta omului, este Hristos în noi care se manifestă, 

fie că este vorba de a organiza, fie că este vorba de a învăța, de a duce 

cuiva mâncare când este bolnav sau de a profeți peste cineva. De la a da 

bani în liniște pentru a ajuta la satisfacerea nevoilor cuiva, sau la repararea 

unei toalete pentru un părinte singur - totul este Hristos în noi - cui îi pasă 

de etichete?! 

 

Mai multe despre ce a spus El săptămâna viitoare, am stat puțin cam mult. 

Până atunci, binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 

 

Emotions of the Father; Final thoughts.  

Emoțiile tatălui; Gânduri finale.  

Bună ziua tuturor, 

Faptul că am primit aceste învățături a însemnat că a trebuit să-mi schimb 

gândirea că darurile se manifestă doar în biserică sau între credincioși.  

În perioada în care am fost învățat aceste lucruri, le-am predat la rândul 

meu studenților din anul II de la școala biblică. Un bărbat a venit la mine 
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după curs spunând că tocmai îi explicasem ceva ce Domnul îi spusese, dar 

nu avea niciodată sens. 

 

Acest bărbat deținea o afacere de încălzire și aer condiționat.  

El a spus: "Domnul mi-a spus: "Ești un apostol în domeniul încălzirii și 

aerului condiționat. Acum îmi înțeleg chemarea". Modul în care și-a 

dezvoltat afacerea era foarte "biblic". El ajungea să cunoască oameni care 

dețineau propria lor afacere de încălzire și aer condiționat, marea 

majoritate erau bărbați mai în vârstă și erau doar ei și 1 sau 2 ajutoare. 

El le cumpăra afacerea și îl ținea pe proprietarul afacerii pe statul de plată, 

lucrând cu clienții lor timp de un an sau cam așa ceva, apoi îl lăsa să se 

pensioneze, iar cei 1 sau 2 ajutoare continuau să lucreze cu baza de clienți 

pe care el o adusese în compania mai mare. Avea în jur de 5 oameni ale 

căror afaceri le cumpărase și care lucrau pentru el la un moment dat. Nu 

numai atât, dar el a transferat treptat proprietatea asupra companiei mai 

mari către angajații săi, cu scopul ca aceasta să poată continua cu angajații 

la conducere, astfel încât el să se poată pensiona.  

A fost ca Paul și bisericile din "rețeaua" sa. Corint, Filipi, Colose și așa mai 

departe. Treptat, el își întorcea responsabilitatea către biserici și către 

conducerea locală, pe măsură ce slujirea sa se extindea în alte părți. 

Scrisorile lui Pavel arată clar că fiecare individ trebuie să își asume 

responsabilitatea personală pentru propria viață. Am înțeles de ce Domnul 

i-a spus acestui om că era un apostol în domeniul încălzirii și aerului. Felul 

în care își conducea afacerea, oglindea modelul lui Pavel cu bisericile, și 

era o afacere creștină cu credincioși de-a lungul și de-a latul, sau angajați 

care veneau treptat la Domnul. 

 

De atunci  

Oamenii au spus că nu sunt în slujire pentru că au o slujbă "seculară". Dar 

pentru un credincios nu există un lucru "secular", pentru că Hristos este în 



noi. Ei sunt deja pastorați sau lucrează în vânzări, câștigând oameni pentru 

Domnul, în timp ce își câștigă în același timp existența din vânzări. Și-au 

dat seama că același Hristos din ei este cel care îi aduce pe oameni la 

Isus, sau o vânzare. Sună destul de dur, dar sâmburele de adevăr este 

acolo.  

În clasa de la școala biblică am întrebat câți sunt profeți, iar câteva mâini s-

au ridicat. Slujbele lor actuale erau lucruri precum contabilitate, resurse 

umane, scriitori de politici, avocați. Darul profetic care putea să se uite la 

cifre sau la o politică sau la statutul lor juridic și să le spună unde vor fi ei 

sau compania respectivă un an mai târziu. Același dar în funcțiune în 

cadrul unei biserici sau al unui studiu biblic s-a întâmplat atunci când 

Dumnezeu le-a dat un cuvânt de înțelepciune: dacă acea persoană făcea 

asta, atunci asta se va întâmpla, și dacă făcea asta, atunci asta se va 

întâmpla. Același dar, același Hristos în ei, doar o structură diferită prin 

care să curgă în funcție de muncă sau biserică. Dar aceleași daruri. 

 

În timpul vizitei  

mi-am dat seama că o persoană motivată de milă ar fi în conflict direct cu o 

persoană motivată de profeție - care vedea lucrurile tranșate, corecte sau 

greșite. Un îndemnator ar putea fi în conflict cu un profet. Un organizator în 

conflict cu cineva care voia doar să slujească.   

De îndată ce am început să ridic o întrebare despre conflict, mi-am dat 

seama că toate aceste manifestări ale Duhului Sfânt se găsesc în Hristos. 

El putea să-l certe pe prietenul Său, Petru, pentru că a spus că nu ar trebui 

să meargă la cruce în Matei 16, în timp ce, în același timp, avea milă de 

femeia prinsă în adulter în Ioan 8. Toate aceste manifestări ale Duhului 

Sfânt se găsesc în El. Prin urmare, toate emoțiile noastre se găsesc mai 

întâi în El. 

 

După ce această vizită s-a încheiat 



Câteva zile mai târziu, Părintele a început să-mi vorbească din nou despre 

personalitățile noastre. Mi-a spus că, de obicei, ne va vorbi în funcție de 

modul în care ne-a creat. 

El a spus: "Unei persoane înzestrate cu profeție (darul energiei), îi voi vorbi 

direct și la obiect, ceea ce poate părea dur pentru alții, dar pentru ei, așa 

văd ei lucrurile. Dar, unei persoane care a primit harul milei, îi voi vorbi cu 

blândețe, chiar dacă subiectul este urgent sau de mare importanță." 

"Pentru tine, pentru că te-am creat capabil să te miști încet, cu gândire, cu 

deliberare, voi trata cu tine realizând că va dura ceva timp, că vei gândi 

bine lucrurile. Dar unui altcineva îi voi vorbi în mod direct, chiar direct și 

fără menajamente, și îi voi vorbi ca fiind cu mare urgență și importanță 

imediată. De obicei, în funcție de fiecare dar, vorbesc și mă ocup de 

oameni, pentru că felul lor de a fi face parte din mine și din personalitatea 

mea." 

Ani mai târziu, vorbeam cu o mamă a patru fiice. Mi-a spus că atunci când 

fetele se ceartă între ele îi este greu pentru că o parte din ea este în fiecare 

dintre cele 4 și poate vedea punctul de vedere al fiecărei fiice. Mi-a amintit 

de acea conversație cu Tatăl. El este în fiecare dintre noi și ne va vorbi în 

funcție de modul în care ne-a creat personalitatea. Persoana cu care avem 

un conflict este și ea creată în El, așa că Tatăl înțelege perspectiva și 

punctul de vedere al fiecărei persoane într-un conflict și va lucra la fiecare 

pentru a aduce echilibru și înțelegere între cele 2 persoane.  

Tatăl m-a făcut să mă simt atât de relaxat, căci recunosc că până în acel 

moment mă gândisem adesea, după ce auzeam pe cineva vorbind cu mare 

urgență și insistență, că tot ceea ce îi spunea El trebuie să fie pentru mine. 

Mi-am dat seama că greșeala pe care o făcusem a fost să iau modul în 

care El s-a purtat cu acea persoană și să încerc să mi-l însușesc - greșit. 

Că tonul pe care El îl folosea cu alții, nu era tonul pe care îl folosea cu 

mine. Și am fost de acord cu asta. Pavel a spus în Romani 12:3 că 

fiecăruia îi este dată măsura credinței. Am învățat să nu compar "măsura" 

mea cu "măsura" altcuiva. 

 



Tatal a revenit la subiect...  

...despre emoțiile unei persoane, astfel încât acestea să fie printre primele 

care să perceapă emoțiile Sale. El a vorbit despre mutarea atenției asupra 

spiritului meu pentru a-I simți prezența, scanând în minte ceea ce voia să 

facă. De a-L întreba dacă avea ceva pentru oamenii pe care îi întâlneam în 

public - străinul care făcea cumpărături la un magazin, chelnerul sau 

chelnerița, funcționarul de la casa de marcat.  

Adevărul care m-a cuprins brusc este că noi avem emoții pentru că El are 

mai întâi emoții. Toate sentimentele pe care le experimentăm în condiția 

umană, El le-a avut primul. Dar El este un spirit, un Duh Sfânt, așa că 

emoțiile Lui sunt întemeiate pe corectitudine la toate nivelurile și sunt 

simțite în spiritul nostru. 

 

Puteți proveni din diferite medii, rase, niveluri socio-economice, 

vârste, etc.  

Dar dacă vă concentrați atenția asupra harului din acea persoană, puteți 

iubi acel har și, la rândul vostru, să iubiți acea persoană. Începeți prin a afla 

cum a fost salvată - puteți iubi acel har - și construiți de acolo.  

Emoțiile noastre sunt deseori stârnite din motive nedrepte, "nepotrivite". 

Mulți își formează o opinie și se înfurie dacă X persoană nu se comportă 

așa cum cred ei că ar trebui. Ei au fost judecător, juriu și călău în propria 

lor minte, iar obiectul mâniei lor nu are nici cea mai mică idee de ce sunt 

supărați.  

Acesta este punctul în care El se ocupă de noi, dorind să ne aliniem 

emoțiile noastre cu emoțiile Sale. De câte ori a intrat o persoană într-o 

conversație gândindu-se că va aduce mânia lui Dumnezeu asupra 

celeilalte persoane, doar pentru a găsi compasiunea și harul izvorând din 

spiritul ei? Acesta este procesul. A da curs emoțiilor Sale în spiritul nostru, 

permițându-le să curgă din sufletul nostru și prin corpul nostru pentru a 

afecta în mod pozitiv lumea noastră. 



Învățând să nu ne formăm păreri, să ne oprim emoțiile acolo unde se 

opresc emoțiile Lui, știind că ele răspund în fața Lui, nu a noastră. Să 

judecăm roadele vieții cuiva, așa cum ni se poruncește, dar nu motivul sau 

locul pe care îl ocupă în El - acesta este domeniul Lui, nu al nostru.  

Deplasați-vă atenția spre spiritul vostru, în interiorul vostru, acolo unde 

simțiți prezența Lui. Acolo vei găsi emoțiile Tatălui gata să fie revărsate în 

duhul tău și în exterior, către cei din viața ta... roagă-te în duhul tău pentru 

a te edifica, aceasta ajută la creșterea sensibilității tale la lucrurile 

Duhului... există atât de multe altele pe această temă, dar trebuie să 

mergem mai departe. Un nou subiect săptămâna viitoare, până atunci, 

binecuvântări, 

John Fenn 

http://www.cwowi.org și trimiteți-mi un e-mail la cwowi@aol.com 
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